
Sammanträdesprotokoll kommunala

pensionärsrådet den 26 september 2024

Sammanträdets plats och tid
Strömbacka trygghetsboende, matsalen klockan 9.00 – 12.45

Beslutande
Håkan Espmark (M), ordförande

Alf Eriksson (SD), tjänstgörande ersättare

Mats Danielsson (PRO Bodum)

Inga-Britt Hedström (PRO Backe)

Sven-Erik Morén (PRO Hoting)

Gun Sundkvist (PRO Havsnäs)

Aron Kjellgren (PRO Strömsund)

Ann-Marie Axelsson (PRO Hammerdal)

Bernth Nygren (PRO Frostviken)

Jan Gunnar Eliasson (SPF Utrikes)

Marie-Louise Oscarsson (SPF Vattudalen)

Berit Holter (PRO Strömsund), ej tjänstgörande ersättare

Jan-Ola Bergqvist (SPF Strömsund), ej tjänstgörande ersättare

Justerare
Berit Holter utses att justera protokollet, paragraf 24-34. Justeringen

genomförs digitalt.

Underskrifter

Håkan Espmark, ordförande

Annika Eriksson, sekreterare

Berit Holter, justerare



Sammanträdesprotokoll
Kommunala pensionärsrådet

den 26 september 2024

Justerare

Anslag/Bevis
Protokollet är justerat och kommunala pensionärsrådet publicerar det

på kommunens webbplats under perioden tisdag 8 oktober 2024 till

onsdag 30 oktober 2024. Protokollet förvaras på kommunkansliet i

Strömsund.

Övriga närvarande
Annika Eriksson, sekreterare

Pernilla Johansson, vård- och socialförvaltningen, §§ 25 - 32, del av § 33

Veronica Sjögren Olofsson, vård- och socialförvaltningen

Boende och anhöriga Strömbacka trygghetsboende, § 33

Personal Strömbacka trygghetsboende, § 33
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Justerare

Diarienummer KPR.2024.94

§ 24 Fastställande av föredragningslista

Ärenden som läggs till

Önskemål om sittplats efter promenad- och cykelvägen till Ulriksfors.

Yrkande

Ordföranden föreslår att föredragningslistan fastställs.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Föredragningslistan fastställs.
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Justerare

Diarienummer KPR.2024.608

§ 25 Presentation chef för vård- och socialförvaltningen
Pernilla Johansson tillträdde tjänsten som ny förvaltningschef inom

vård- och socialförvaltningen i juni 2024. Hon är uppväxt i Strömsund

och har sina rötter i Lövberga. Hon har en bakgrund inom vården som

undersköterska och senare sjuksköterska och arbetade med akut

hjärtintensivvård i cirka 20 år. Hon arbetade sedan som vårdlärare under

några år och kom sedan tillbaka till vården som enhetschef inom

hjärtenheten och senare neurostrokeenheten vid Östersunds sjukhus.

Pernilla Johansson tillträdde tjänst som verksamhetschef inom hälso- och

sjukvården i Strömsunds kommun 2018 och har arbetat med detta

tills hon tillträdde tjänsten som förvaltningschef.

Yrkande

Ordföranden föreslår att pensionärsrådet tar del av presentationen.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Kommunala pensionärsrådet tar del av presentationen.
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Justerare

Diarienummer KPR.2024.95

§ 26 Protokoll från föregående sammanträde
Ordföranden går igenom protokoll från föregående sammanträde den 24

maj 2024.

Yrkande

Ordföranden föreslår att pensionärsrådet lägger protokoll från

föregående sammanträde till handlingarna.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Protokoll från föregående sammanträde läggs till handlingarna.
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Justerare

Diarienummer KPR.2023.579

§ 27 Uppföljning av beslut om höjning av avgifter inom

vård och omsorg
Vid pensionärsrådets sammanträde den 24 maj 2024 § 14 lämnades

önskemål till vård- och socialförvaltningen om uppföljning och

konsekvensutredning efter genomförda avgiftshöjningar.

Förvaltningschefen informerar om att mer intäkter har inkommit till

förvaltningen efter beslutad avgiftshöjning. Förvaltningen har tidigare

bland annat subventionerat priset för matabonnemang. När det gäller

övriga avgifter som höjts så är det avgiftsutrymmet för den enskilde

som styr vad man ska betala enligt maxtaxan. I dagsläget kan inte

förvaltningen se så stor skillnad i beställning av matabonnemang att

man kan dra slutsatsen att prishöjningen gjort att man fått avsluta sitt

abonnemang. Förvaltningen kan heller inte se att ekonomiskt bistånd

har ökat efter avgiftshöjningen. Det behöver gå längre tid för att man

ska kunna se om beställningar minskar.

Berit Holter berättar att PRO Strömsund fått signaler om att det finns

vårdtagare i kommunen som inte har råd att ta emot hjälp efter

avgiftshöjningarna och att socialtjänsten fått in flera ansökningar om

ekonomiskt bistånd.

Vård- och socialförvaltningen kommer att följa upp effekter av

avgiftshöjningarna.

Underlag till beslut

KPR § 14/2024

Yrkande

Ordföranden föreslår att pensionärsrådet tar del av information och

dialog och att ärendet avslutas.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Pensionärsrådet tar del av information och dialog och ärendet avslutas.
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§ 27 fortsättning

Beslutet skickas till

Socialnämnden

Vård- och socialförvaltningen
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Justerare

Diarienummer KPR.2024.308

§ 28 Önskemål om att arrangemangsbidrag till

kulturaktiviteter även kan gälla föreläsningar
Vid pensionärsrådets sammanträde den 24 maj 2024 § 15 lämnades

önskemål till barn-, kultur- och utbildningsnämnden om att statuter för

beviljande av arrangemangsbidrag till kulturaktiviteter ändras så att de även

kan gälla olika former av folkbildning, exempelvis föreläsning.

Ordföranden för barn-, kultur- och utbildningsnämnden meddelar att

kultur- och fritidsavdelningen just nu arbetar med att se över vilka typer av

arrangemang och evenemang som kommer att kunna beviljas bidrag.

Målsättningen är att bestämmelserna ska vara fastställda politiskt till

årsskiftet.

Underlag till beslut

KPR § 15/2024

Yrkande

Ordföranden föreslår att pensionärsrådet tar del av informationen och

att ärendet anses besvarat.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Kommunala pensionärsrådet tar del av informationen och ärendet

anses besvarat.



Sammanträdesprotokoll
Kommunala pensionärsrådet

den 26 september 2024

Justerare

Diarienummer KPR.2023.440

§ 29 Önskemål om parkeringsplats vid ingångarna vid

Bodumsvägen 2 A-C Rossö Center
Pensionärsrådet beslutade vid sammanträde den 24 maj 2024 § 16 att

Mats Danielsson, PRO Bodum, får i uppdrag att bevaka resultat av

teknik- och serviceförvaltningens åtgärder i frågan.

Mats Danielsson meddelar att inga åtgärder har skett i ärendet.

Underlag till beslut

KPR § 16/2024

Yrkande

Ordföranden föreslår att pensionärsrådet tar del av informationen och

att ärendet följs upp vid nästkommande sammanträde den 5 december

2024.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Kommunala pensionärsrådet tar del av informationen och ärendet följs

upp vid nästkommande sammanträde den 5 december 2024.

Beslutet skickas till

Kommunstyrelsen

Teknik- och serviceförvaltningen
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Justerare

Diarienummer KS.2024.512

§ 30 Revidering av arbetsordning för kommunala

pensionärsrådet
Den 24 maj 2024 § 22 beslutade kommunala pensionärsrådet att skicka

förslag till reviderad av arbetsordning (version 1) till kommunstyrelsen

för beslut.

Kommunstyrelsens ordförande och pensionärsrådets sekreterare hade

ett möte den 6 augusti 2024 där genomgång gjordes av

pensionärsrådets förslag till arbetsordning. Kommunstyrelsens

ordförande lämnade sina synpunkter på förslaget vilka presenteras vid

dagens sammanträde (version 2).

I de båda förslagen har text som ska tas bort strukits över, och text som

föreslås läggas till markerats med gul färg.

Tidigare arbetsordning fastställdes av kommunfullmäktige den 14

september 2016 § 74.

Underlag till beslut

Beslut KPR § 22/2024

Förslag till reviderad arbetsordning version 1

Förslag till reviderad arbetsordning version 2

Yrkanden

Ordföranden föreslår att kommunala pensionärsrådet tar del av

slutgiltigt förslag till arbetsordning.

Mats Danielsson, PRO Bodum, föreslår att pensionärsrådet skall

sammanträda sex (6) gånger per år, om inte arbetsutskottet får finnas

kvar, för att få en snabbare ärendehantering.

Jan-Gunnar Eliasson, SPF Hammerdal, föreslår att tjänstgörande

ledamöter i kommunala pensionärsrådet som representerar sina

föreningar ska få arvode i likhet med politiskt valda ledamöter som

tjänstgör.

Arbetsordningen i övrigt godkänns.
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Justerare

§ 30 fortsättning
Ordföranden finner att pensionärsrådet beslutat enligt Mats Danielssons

och Jan-Gunnar Eliassons förslag samt att arbetsordningen i övrigt

godkänns.

Kommunala pensionärsrådets beslut
1. Kommunala pensionärsrådet föreslår att rådet ska sammanträda

sex (6) gånger per år, om inte arbetsutskottet får finnas kvar, för att

få en snabbare ärendehantering.

2. Tjänstgörande ledamöter i kommunala pensionärsrådet, som

representerar sina föreningar, föreslås få arvode i likhet med

politiskt valda ledamöter som tjänstgör.

3. Arbetsordningen i övrigt godkänns.

Beslutet skickas till

Kommunstyrelsen
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Justerare

Diarienummer KPR.2024.290

§ 31 Stödfunktion för äldre
Pensionärsrådet beslutade den 24 maj 2024 § 19 att lämna önskemål

till vård- och socialförvaltningen om att de utreder möjligheterna till

stödfunktion för äldre enligt förslag från PRO Strömsund.

Berit Holter, PRO Strömsund redogör för förslaget som innebär att en

stödfunktion på 100 % anställs för uppsökande verksamhet med fokus

på pensionärerna i vår kommun för att de skall få guidning till den

instans som kan ge den hjälp och stöd som äldre behöver.

Förvaltningschefen för vård- och socialförvaltningen meddelar att man

inte i nuläget kommer att kunna anställa en stödfunktion på 100 %

enligt förslaget. Initiativet och förslaget välkomnas dock och dialog förs

om olika sätt att nå ut med information, till exempel via annonsering.

Vård- och socialförvaltningen kommer att undersöka möjligheter för

hur förslaget ska kunna tas tillvara på bästa sätt.

Underlag till beslut

KPR § 19/2024

Yrkande

Ordföranden föreslår att kommunala pensionärsrådet inväntar

återkoppling från vård- och socialförvaltningen på förslaget om

stödfunktion för äldre.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Kommunala pensionärsrådet inväntar återkoppling från vård- och

socialförvaltningen på förslaget om stödfunktion för äldre.

Beslutet skickas till

Socialnämnden

Vård- och socialförvaltningen
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Justerare

Diarienummer KPR.2024.289

§ 32 Dagbio för pensionärer
Vid pensionärsrådets sammanträde den 24 maj 2024 § 20 fick

ordföranden i uppdrag att kontrollera vilka möjligheter som finns för

kommunen att besluta om bidrag till dagbio för pensionärer.

Representanter för pensionärsföreningarna fick i uppdrag att se över

möjligheter för dagbio på respektive ort.

Ordföranden informerar om att föreningar kan söka arrangörsbidrag

upp till 5 000 kronor hos barn-, kultur- och utbildningsnämnden hela

året. Ansökan om arrangörsbidrag över 5 000 kronor lämnas senast

den 31 mars innevarande år till barn-, kultur- och utbildningsnämnden.

Rossön

Mats Danielsson, PRO Bodum, meddelar att biograf Valhall i Rossön är

intresserade av att köra några bioföreställningar på dagtid. Kostnaden

beror på vilken film/filmbolag det handlar om och hur många besökare

som kommer. Filmhyran är i snitt 1 600 kronor med 12-15 deltagare.

Fler besökare ger lägre kostnad.

Strömsund

Marie-Louise Oscarsson, SPF Strömsund, har inget resultat att redovisa för

dagen.

Hoting

Sven-Erik Morén, PRO Hoting, meddelar att ny ordförande har tillsatts för

bion i Hoting. Enligt tidigare ordförande finns inga hinder för bio på dagtid.

Film tas hem digitalt. Två personer ansvarar för att köra filmer. Dessa

personer har arbete på dagtid och en tredje person skulle behöva lära upp

sig för att köra filmer. Intresse för dagbio finns.

Gäddede

Bernth Nygren, PRO Frostviken meddelar att det är tveksamt om det finns

tillräckligt stort intresse för dagbio i Gäddede och vem som kan ansvara för

visning.
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§ 32 fortsättning

Gåxsjö/Hammerdal

Ann-Marie Axelsson, PRO Hammerdal meddelar att dagbio inte är aktuell i

Gåxsjö.

Hammerdal ska dra igång dagbio och kommer att söka arrangemangsbidrag

till detta.

Underlag till beslut

KPR § 20/2024

Yrkande

Ordföranden föreslår att pensionärsrådet tar del av informationen och

att verksamhet med dagbio drivs vidare av de lokala

pensionärsföreningarna.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Kommunala pensionärsrådet tar del av informationen och verksamhet

med dagbio drivs vidare av de lokala pensionärsföreningarna.
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Justerare

Diarienummer KPR.2024.288

§ 33 Förebyggande arbete kring ofrivillig ensamhet
Dagens sammanträde genomförs på Strömbacka trygghetsboende där

personal och boende är inbjudna till dialog om hur man kan bryta ofrivillig

ensamhet.

Följande synpunkter lämnas:

· Boende saknar möjligheten att samlas i matsalen och äta tillsammans.

Nu äter alla sina matlådor på sina rum. Möjligheten att äta varm mat

på plats i matsalen togs bort för ett antal år sedan eftersom det blev ett

stort matsvinn på grund av att man inte kunde förutse hur många som

skulle äta varje dag i matsalen. Verksamhetschefen föreslår att man tar

med sin matlåda till matsalen för att få samvaro och gemenskap.

· Matoset är viktigt från matsalen för att man ska få aptit att äta.

Matlådor är inte roliga.

· Fiket kommer att stängas 27 september på grund av att ingen kan ta på

sig det ekonomiska ansvaret för kassahanteringen. Fiket är ett privat

initiativ av de boende själva. De boende önskar att fiket kan vara kvar.

· Sällskapsrum behövs. Kan möbleras med grupper. Det är trångt att ha

ett fikarum ute i korridoren där personalen behöver förflytta sig hela

tiden. Upplevs som rörigt.

· Man kan göra fint med gröna växter, TV, kaffe med mera.

· PRO och SPF är välkomna att bedriva föreningsverksamhet vid

Strömbacka.

· Underhållning efterlyses. Inom kommunen finns musiker som skulle

kunna underhålla. Allsång önskas.

· PRO, SPF, kyrkan och bidragsarbetare är välkomna att göra dagarna

trevligare på Strömbacka

· Att ständigt höra att förvaltningen inte har några pengar känns deppigt

för de boende.
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Justerare

§ 33 fortsättning

· Hissa flaggan på flaggdagar! Vaktmästarna ska ansvara för detta enligt

verksamhetschef.

· Efter pandemin blev aktiviteter väldigt nedtonade på alla boenden.

Verksamhetschefen betonar att Strömbacka är ett ordinärt boende där

man har viss service på plats. Kommunen är inte skyldig att ordna

aktiviteter i sådan boendeform då den räknas som eget boende. Plats

på särskilt boende är biståndsbedömd och där inkluderas service i den

avgift man betalar på ett annat sätt.

· Anhörig berättar att på 1960-talet fanns dagcentral, terapi, bad,

snickeri, och tvättstuga på boenden. Nu är boenden i kommunen ett

väntrum inför det oundvikliga. Anhörig efterlyser "livshjälp istället för

dödshjälp" för äldre.

· Anhörig efterlyser fler parkeringar för besökare.

· Personalbemanningen är så låg att personalen inte har tid att ha samtal

med vårdtagarna.

· Förvaltningen har värdighetsgarantier gentemot sina vårdtagare. Dessa

behöver ses över enligt verksamhetschef.

· Utevistelse önskas flera gånger i veckan istället för bara en gång i

veckan.

· En anhörig som deltar på mötet erbjuder sig att vara frivillig

medmänniska. Hon kan koka kaffe, gå ut och gå och prata med boende

kl 9-13 vardagar. Enhetschefen kan vidarebefordra kontaktuppgifter.

· Fråga ställs om boendeombud finns. Sådana finns ej enligt

verksamhetschefen.

· Portabel högtalare med mikrofon behövs vid möten på Strömbacka.

Alla hör inte vad som sägs.

Underlag till beslut

KPR § 21/2024
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§ 33 fortsättning

Yrkande

Ordföranden föreslår att synpunkter som lämnats om ofrivillig

ensamhet vidarebefordras till socialnämnden.

Fortsatt arbete kring ofrivillig verksamhet får i fortsättningen bedrivas i

dialog mellan lokala pensionärsföreningar och målgruppen.

Ärende om lokala värdighetsgarantier behandlas vid pensionärsrådets

nästkommande sammanträde den 5 december 2024.

Önskemål om ytterligare parkeringsplatser vid Strömbacka lämnas till

kommunstyrelsen för besvarande.

Kommunala pensionärsrådets beslut
1. Synpunkter som lämnats vid mötet om ofrivillig ensamhet

vidarebefordras till socialnämnden.

2. Fortsatt arbete kring ofrivillig verksamhet får i fortsättningen

bedrivas i dialog mellan lokala pensionärsföreningar och

målgruppen.

3. Ärende om lokala värdighetsgarantier behandlas vid

pensionärsrådets nästkommande sammanträde den 5 december

2024.

4. Önskemål om ytterligare parkeringsplatser vid Strömbacka lämnas

till kommunstyrelsen för besvarande.

Beslutet skickas till

Socialnämnden

Vård- och socialförvaltningen

Kommunstyrelsen
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Justerare

Diarienummer KPR.2024.662

§ 34 Önskemål om sittplats efter promenadvägen till

Ulriksfors
Bernth Nygren, PRO Frostviken, efterfrågar sittplats efter promenad-

och cykelvägen till Ulriksfors.

Yrkande

Ordföranden föreslår att fråga om möjlighet att få sittplats efter

promenad- och cykelvägen till Ulriksfors överlämnas till

kommunstyrelsen för besvarande.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Fråga om möjlighet att få sittplats efter promenad- och cykelvägen till

Ulriksfors lämnas till kommunstyrelsen för besvarande.

Beslutet skickas till

Kommunstyrelsen
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